

Comments on UAE's Sheikh Mohammed bin Zayed's visit to India in 24.ae, 19 Jan 2026

Dr. Nasser Saidi's comments on the UAE's President Sheikh Mohammed bin Zayed's visit to India appeared in a 24.ae article published on 19th January 2026.

اقتصاديون: زيارة الشيخ محمد بن زايد إلى الهند تعزز التعاون التجاري والاستثماري

The comments are posted below in English.

In this context, Dr. Nasser Al Saidi, Economic and Financial Advisor, former Chief Economist and Strategic Officer at the Dubai International Financial Centre, said that the visit confirms that India is a key economic partner for the UAE, supported by the Comprehensive Economic Partnership Agreement, pointing out that the UAE has become India's third largest trading partner and the second largest destination for its exports during 2024-2025, and India is a partner in the BRICS Group.

"The Indian community makes up about a third of the UAE's population, making remittances a key channel for foreign currency inflows and investments to Indian financial markets, with nearly 20% of India's total remittances coming from the UAE in 2024, becoming the second largest exporter globally after the United States," he added.

He explained that the partnership includes investments in education, health care, information technology, clean energy and infrastructure, pointing out that by the end of June 2025, the number of Indian companies operating in the UAE reached 264,687, reflecting the ease of doing business and enhancing economic cooperation regionally and internationally.

:and in Arabic

وفي هذا السياق، قال الدكتور ناصر السعدي، مستشار اقتصادي ومالـي، كبير الاقتصاديين والاستراتيجيين السابق في مركز دبي المالي العالمي، إن الزيارة تؤكد أن الهند شريك اقتصادي أساسـي للإمارات، مدعومـاً باتفاقية الشراكة الاقتصادية الشاملة، مشيراً إلى أن الإمارات أصبحـت ثالث أكبر شريك تجاري للهند وثاني أكبر وجهـة لصادراتها خلال عامي 2024-2025، كما تُعد الهند شريـكاً في مجموعة «البريكـس».

وأضاف "أن الجالية الهندية تشكل نحو ثلث سكان الإمارات، ما يجعل التحـويـلات المـالـيـة قـناـة رـئـيـسـية لـتدـفـقـات العـملـات الـاجـنبـية وـالـاستـثـمارـات إـلـى الأسـواق المـالـيـة الـهـنـدـيـة، حيث يـأتـي ما يـقـرـب من 20% من إـجمـالـي التـحـويـلات المـالـيـة الـهـنـدـيـة من الإـمـارـات خـلـال عـام 2024، لـتـصـبـح ثـانـي أـكـبـر مـصـدر عـالـمـياً بـعـد الـولـاـيـات الـمـتـحـدة".

وأوضح أن الشراكة تشمل استثمارات في التعليم والرعاية الصحية وتقنيـوـجيـاً المـعـلومـات وـالـطاـقة النـظـيفـة وـالـبنـية التـحتـية، لـافتـاً إلى أنه بـحلـول نـهاـية يـونـيو (حزـيرـان) 2025 بلـغ عـدـد الشـركـات الـهـنـدـيـة العـاـمـلـة في الإـمـارـات 264,687 شـرـكـة، ما يـعـكـس سـهـولة مـمارـسة الأـعـمـال وـيـعـزـز التـعاـون الـاقـتصـادي إـقـليـمـياً وـدـولـياً".